
Aktivitetsmöte om byggplaner i Hägersten, 26 september 2022 

 

 

 

 

 

 

 

Dagens möte, som även 

aviserats i tidningen Mitti, hade 

lockat en stor mängd åhörare. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Salen var fylld till sprängnings-

gränsen och den maxgräns på 

150 personer som är tillåten i 

lokalen blev nog överskriden. 

 

Stolarna tog slut, så ett antal 

personer fick stå längs 

väggarna. 

 

 

 

 

Det var arkitekt Tor Edsjö och 

landskapsarkitekt Karin 

Schibbye, som var inbjudna för 

att prata om detta ämne som 

engagerar dem båda. 

 



 

 

 

 

 

 

 

Tord visade en hel del mer eller 

mindre förskräckliga bilder under 

sitt framförande. 

 

 

 

 

Men eftersom jag sen stod långt 

bak i lokalen blev bilderna som 

visades på duk inte bra. 

 

Jag har ändå med några exempel 

som kan ge en aning om ämnet 

och problemen. 

 

Tor inledde med att prata om 

bebyggelsens ursprungliga 

karaktär i de olika områdena,  

från villorna i Mälarhöjden, via 

Aspuddens sekelskifteshus och  

Hägerstensåsens 50-talshus till 

punkthusen i Axelsberg.  

 

 

Han övergick sen till att prata om 

de ganska förskräckliga förtät-

ningar som gjorts och som här 

visar en trång förskolegård 

insprängd bland bostäder i 

Årstadal.  

 

Bortsett från att det är trångt och 

mörkt kan man lätt inse, att det 

kan bli konflikter med de omkring-

boende, när barnen stojar. 



 

 

 

 

Nästa skräckexempel är denna 

”kvarterspark” i Årstaberg, där alla 

förskolebarn som inte har någon bra 

uteplats ska rymmas. 

 

Det lär inte finnas plats för så många 

grupper åt gången… 

 

 

 

 

 

 

 

 

På den här förskolegården ligger det 

konstgräs över hela den minimala ytan. 

 

Här finns ju inget utrymme alls för barns 

naturliga upptäckarglädje i naturen 

såsom pinnar, kottar, myror och annat 

spännande. 

 

 

 

 

 

 

 

Den här kartbilden visar var de 33(!) 

olika byggprojekten i området finns eller 

planeras. 



 

 

 

 

 

Här får man en aning om 

storleken på de planerade 

byggena. 

 

Till vänster i bilden ser man 

den ursprungliga bebyggelsen 

(som visades på en tidigare 

bild) och till höger reser sig de 

enorma huskropparna som 

byggs eller ska byggas vid 

Telefonplan med upp till 30 

våningar och i Marievik med 34 

våningar. 

 

 

Tor och Karin hänvisade till 

skillnaden mellan de vackra 

orden i Översiktsplan för 

Stockholm och verkligheten. 

 

Här står bland annat att 

”Planeringen ska ha barnens 

bästa som en av sina 

utgångspunkter.” 

 

Så verkar det väl inte riktigt 

bli… 

 

 

 

 

 

Vid den frågestund som följde 

märktes att det fanns ett stort 

engagemang och en stor oro 

bland åhörarna. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Flera verkade ha satt sig in i 

frågan och hade också 

synpunkter. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Trots det brännande ämnet hölls 

en saklig ton i frågestunden och 

Karin och Tor besvarade 

frågorna med stor kunnighet. 

 

Tor konstaterade att det ju inte 

är vi seniorer som får lida mest 

utan våra barn och barnbarn! 

 

Hans och Karins engagemang 

gäller barnen och miljön. 



 

 

 

************************************************************************* 

Överföringar till BUMS sker till Clearingnummer 6117, kontonummer 731412222.  
Pengarna används till lokalhyror, hemsida, seminarier med mera. 
 
BUMS hemsida är www.barnsutemiljo.com där man bland mycket annat kan läsa 
*Partierna svarar BUMS tre frågor om utemiljön på förskolor och skolor 
*Boverkets ambitioner är för låga! 
*Om ”Frigående barn kräver förändrade byggplaner”, en föräldrabok om det ökade stillasittandet och hur vi  
         tillsammans tillgodoser våra barns behov av rörelse. 
 

 

 

När Karin och Tor till slut 

avtackades, berättade vår 

klubbmästare Britt-Marie, att de 

inte ville ha något arvode, utan 

de ville att föreningen skänker en 

summa till BUMS, (Barns 

Utemiljö i Staden), som ligger 

dem varmt om hjärtat. 

 

 

 

 

 

 

 

Efter mötet fick publiken också 
chansen att skriva på en 
protestlista mot byggplanerna 
och den chansen togs av många 
när de gick ut ur salen. 
 

 

Det är Mälarhöjdsföreningen, 
som under Mälarhöjdsfesten 
tidigare i höst började samla in 
namnunderskrifter för att göra en 
protestaktion. 
 
 

http://www.barnsutemiljo.com/
https://barnsutemiljo.com/2022/09/16/partierna-svarar-bums/
https://barnsutemiljo.com/2022/05/22/boverkets-ambitioner-ar-for-laga/
https://barnsutemiljo.com/2022/05/19/frigaende-barn-kraver-forandrade-byggplaner/

